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Acta Audiència Pública: On van els teus 

impostos?  

Presentació de la proposta pressupostària de l’Ajuntament del Prat 

de Llobregat pel 2023 (Cèntric Espai Cultural, dilluns 12 de 

desembre de 2022)  
 

Presenten la proposta pressupostària per al 2023:  

Sr. Lluís Mijoler, l’alcalde 

Sr. David Vicioso, tinent d’alcaldia de l’Àrea d’Economia, Governança i Qualitat 
Democràtica 

Sra. Alba Bou, tinenta d’alcaldia de l’Àrea d’Urbanisme i Habitatge  

Sr. Ricard Fernández, gerent de l’Ajuntament del Prat de Llobregat  

Dona la benvinguda a tots els assistents l’alcalde Lluís Mijoler, i excusa la participació 
del tinent d’alcaldia de l’Àrea d’Innovació, Agenda 2030 i Next Generation, el sr. Juan 
Pedro Pérez, i agraeix la retransmissió i feina de l’empresa pública El Prat 
Comunicació.  

Un cop fetes les presentacions i agraïments, l’alcalde, contextualitza l’acte com a un 
exercici de transparència i deliberació, obert a la participació de la ciutadania. I 
ressalta especialment la col·laboració de les entitats en la construcció col·lectiva del 
Prat com a municipi.  

Seguit, introdueix la sessió i situa l’estat en el que es produeix la proposta econòmica 
per aquest 2023, en un context de final de mandat, fent èmfasi en la voluntat 
d’acomplir amb el Pla d’Actuació Municipal i clarament marcat per la situació 
provocada per la pandèmia i totes les conseqüències que d’ella se’n deriven: la 
pujada de l’energia, de preus i la pujada dels sous dels treballadors i treballadores 
públics, degut a la inflació.  

Tota aquesta proposta s’equilibra amb els ingressos, sense apujar els impostos i 
contenir la inflació i mantenint els costos dels serveis públics, pel que és 
imprescindible buscar finançament extern, com són els Fons Next Generation.  

Resumint, un pressupost dissenyat per construir “El Prat del Futur”, un Prat construït 
col·lectivament.  

Davant la inflació fem costat a les llars i al comerç local. No s’han apujat els impostos, 
ja que ha estat voluntat contenir la inflació i mantenir els costos dels serveis públics. 
A banda, també s’ha mantingut els preus de l’aigua gràcies a la sobirania d’aquest 
servei.  
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A nivell de reptes destacar el manteniment de les taxes i impostos. Ressaltar les 
polítiques d’energies sostenibles. I el control pressupostari en nom de l’excel·lència, 
l’eficàcia i l’eficiència.  

David Vicioso, tinent d’alcaldia de l’Àrea d’Economia, Governança i Qualitat 
Democràtica, presenta la proposta pressupostària per al 2023 a nivell molt general, 
fent èmfasi especial en el fet de mantenir les taxes i impostos i amb una clara voluntat 
de no augmentar en pro de les famílies que es veuen afectades per les pujades.  
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S’augmenta i consolida el pressupost amb, gairebé, 6 milions d’euros més que al 
2022.  

S’especifica l’augment que hi ha hagut en despeses vinculades al consum energètic, 
en els costos dels contractes i en l’augment dels salaris de treballadores i treballadors 
municipals, en total uns 6 milions d’euros més. Per sufragar aquesta quantitat hi ha 
una previsió d’augment en els ingressos, bàsicament en tres temes:  

- La plusvàlua  
- La participació en els tributs de l’Estat 
- Impost vinculats al BICE 

La resta d’ingressos no canvien en relació al 2022, ja que el major nombre d’ingressos 
corresponen als vinculats a les famílies i comerços del municipi i aquests es mantenen 
congelats.  
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En relació a les despeses municipals, la despesa corrent té a veure amb el model de 
ciutat que s’impulsa des de l’Ajuntament, un model ecologista, feminista, amb 
estructures verdes, de mobilitat sostenible i contra el canvi climàtic, per l’educació i 
la cultura com a motor de canvi, i per la salut i la cura de la seva ciutadania.   
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Les partides desglossades:  

 

Les polítiques socials continuen essent essencials en el pressupost que proposa 
l’Ajuntament, consolidant així els serveis i equipaments públics. Polítiques enfocades 
a les persones i la ciutadania que s’ha vist afectada per part de la crisis derivada de 
la COVID19 

Projectes destacats d’aquest any:  

- Consolidació de la inversió en equipaments públics i inversió social per 
habitant 

- Autobús llançadora des del Prat a l’Hospital de Bellvitge 
- Sistema de lloguer de bicicletes elèctriques 
- Continuar en la gratuïtat de l’educació P2  
- Millores a les instal·lacions dels equipament esportius 
- Es continua potenciant el consum d’oci cultural entre el col·lectiu de joves 

Sra. Alba Bou, tinenta d’alcaldia de l’Àrea d’Urbanisme i Habitatge, presenta les 
inversions a l’espai públic que es donaran durant el 2023, tant les que ja han 
començat i s’han d’acabar i les que comencen aquest any. 

Projectes destacats d’aquest any:  

- Es continua treballant en un Prat més pacificat, com aposta en el model de 
ciutat defensat per l’Ajuntament del Prat.  

- Vinculat al mandat, es mantenen i continuen les millores dels equipaments 
esportius, culturals i educatius des de un punt de vista energètic i facilitador 
dels usos específics dels diferents equipaments públics.  

- Es finalitzaran els projectes vinculats al procés de Pressupostos participatius 
que es van iniciar al 2021 i que finalitzaran durant el 2023 

- Durant el 2023 també s’iniciarà la construcció de la nova residència per a la 
gent gran a l’Eixample Sud.  
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- Durant el 2023 també es finalitzarà la construcció del nou equipament dedicat 
i enfocat a l’atenció a la ciutadania d’Acció Social i de serveis a les persones 
al carrer Lo Gaiter del Llobregat 

- El nou equipament municipal contra l’emergència habitacional, que es 
rehabilitarà per allotjar famílies amb necessitats d’allotjament d’urgència  

- Es continua amb la millora de l’institut–escola Pepa Colomer  

Sr. Ricard Fernández, gerent de l’Ajuntament del Prat de Llobregat, presenta els fons 
Next Generation, comença però la seva presentació donant les gràcies a l’equip de 
serveis centrals que han fet possible un nou pressupost ajustat a la situació i context 
actual.  

Anotació: els ingressos derivats dels Netx Generation no estan a la proposta 
pressupostària com a ingressos, ja que encara no s’han fet els ingressos. 

Assoliments dels projectes derivats de la execució de les subvencions europees Next 
Generation.  

- Desplegament de plaques fotovoltaiques  
- Implantació de la ZBE  
- Pacificació de l’Avinguda del Canal i millora de les emissions  
- Millora de l’accessibilitat a tots els equipaments i espai públic, vinculat al pla 

d’accessibilitat de la ciutat 
- Promoció econòmica i suport a l’ocupació 
- Impuls de l’habitatge social en règim de lloguer, que ja compta amb una 

primera inversió dels fons i que portaran a terme l’empresa pública Prat Espais 
i la Cooperativa Obrera de Viviendas, i d’altres empreses cooperatives. 

 

- Altres propostes que han estat objecte de propostes a subvencions dels Next 
Generation: millora de l’edifici d’oficines de l’edifici de Lo Gaiter; el nou 
equipament de residència pública per a la gent gran; l’hotel social d’Once de 
setembre; altres projectes petits; o la zona de baixes emissions. 
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El Sr. Lluís Mijoler, per conclosa la presentació i dona pas a les preguntes dels 
assistents a l’acte: 

1. Montse, de Coopdecap. La seva consulta està en relació a les subvencions des 
de Serveis Socials destinades a donar suport a les entitats d’acció social.  
Dona resposta la Sra. Anna Martín Cuello, tinenta d’alcaldia de l’Àrea d’Acció 
Social i Comunitària, que es mantenen moltes de les subvencions de 
concurrència competitiva, vinculades a l’àmbit, i també es continua amb els 
convenis de llarga durada des de l’àmbit d’Acció Social amb les entitats, per 
poder treballar amb major continuïtat i d’ajuda a la ciutadania.  

2. Adriana, de l’associació ATTA. Consulta sobre l’accés a l’habitatge digne, el 
número de persones que es veuran afectades per les polítiques de lloguer i 
venda i quin és l’estudi d’impacte ambiental que se’n deriva de les polítiques 
d’habitatge.  
Dona resposta la Sra. Alba Bou, tinenta d’alcaldia de l’Àrea d’Urbanisme i 
Habitatge, explicant que des de l’Ajuntament s’aposta pel lloguer de tipus 
social per aquelles famílies que ho necessitin i també per un lloguer 
assequible, per sota del mercat, per intentar rebaixar el preu del mercat, i es 
farà a partir de construcció pròpia, a través de Prat Espais com a promotor i/o 
conjuntament amb altres cooperatives o entitats socials. Es destaca també la 
nova planificació de la zona Seda-Paperera a nivell d’eficiència energètica, en 
relació a la petjada ecològica que poden tenir tota la nova construcció.  
El Sr. Lluís Mijoler, l’alcalde, destaca també l’habitatge de protecció oficial que 
s’impulsa des del municipi i en la mida del possible es negocia amb les 
empreses privades, essent un dels municipis on més habitatge social de 
lloguer s’impulsa.  

3. Casa d’Andalusia del Prat. Consulta sobre la possibilitat de generar un servei 
de tipus digital vinculat a la millora de la gestió de subvencions. 
Dona resposta el Sr. David Vicioso, tinent d’alcaldia de Àrea d’Economia, 
Governança i Qualitat Democràtica i explica la creació d’una guia, amb la 
col·laboració de la Interventora, per a la millora en la presentació de 
documentació i per a la gestió i tramitació de subvencions per part de les 
entitats.  
Casa d’Extremadura, fa esmena a la consulta sobre subvencions i demanda 
que es faciliti la gestió i la tramitació de les subvencions amb serveis més 
especialitzats que acompanyin les entitats i facilitin la gestió.  
El Sr. Lluís Mijoler, l’alcalde, explica el canvi en la normativa pública i la 
necessitat d’adaptar-se i fer camí conjuntament per tal de poder donar 
resposta a les noves normatives públiques i de control del diner públic. 

4. Ciutadà. Pregunta sobre el funcionament, per a persones i entitats, de la nova 
comunitat energètica i les polítiques vinculades a la potenciació de les 
energies renovables.   
Dona resposta el Sr. Joan Herrera, Director d'Acció Ambiental, Energia i 
Serveis Urbans, explicant la comunitat energètica que es comença a generar 
al Prat i com funcionarà i on podrà consultar tota la informació per tal de 
formar-ne part (https://www.elprat.cat/ciutat-i-territori/energia/energia-del-
prat)  

5. Ciutadà. Consulta sobre la planificació urbanística de la Seda-Paperera i la 
proposta de desenvolupament vinculat a Fisipe.  
Dona resposta la Sra. Alba Bou, tinenta d’alcaldia de l’Àrea d’Urbanisme i 
Habitatge, explicant que la propietat d’aquests terrenys es de titularitat 
privada i per tant com organisme públic no es pot fer res amb ells.  
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6. ATTA. Torna al fil de les entitats i les subvencions vinculades a les mateixes, 
fent una demanda de major suport per part de l’Ajuntament en 
l’acompanyament de la gestió de les subvencions per part de les entitats i la 
necessitat d’aquesta subvenció i injecció de tipus econòmic per part de 
l’Ajuntament de cara a poder fer possible l’activitat associativa.  
Dona resposta el Sr. Lluís Mijoler, l’alcalde, que explica l’aposta de 
l’Ajuntament per l’economia social. A banda, explica la necessitat de les 
entitats per ser rigoroses en la justificació de les subvencions en tant són 
diners públics vinculats a una legislació concreta.  

El Sr. Lluís Mijoler, l’alcalde, finalitza l’acte explicant que aquest ha estat el 
pressupost més difícil i complicat de tots els pressupostos en els que ha participat, 
per tota la conjuntura en el que es troba actualment l’organització. A banda, aprofita 
per agrair l’esforç que ha fet tot l’Ajuntament per ajustar-se al màxim i comprendre 
la dificultat en la que ens trobem i les prioritzacions que s’han fet. S’agraeix també a 
les funcionàries habilitades, interventora i secretària, la seva participació i 
comprensió de la complexitat del municipi. I finalment, agraeix també la comprensió 
i acompanyament per part de les entitats del moment en el que ens trobem. Es 
destaca que amb aquests pressupostos es podrà finalitzar el que queda del Pla 
d’Actuació Municipal, estat sobre el que es farà retorn el primer trimestre de l’any. 
També la racionalització i control econòmica derivada del context, especialment 
complicat. I es posa en valor el model de ciutat pel qual s’està treballant i que és 
l’aposta d’aquest equip de govern.   


